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Protokół nr RG.0002.3.2024 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27 czerwca 2024 r. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.2.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27.05.2024 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

7. Raport o stanie gminy – debata. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Lyski. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok – dyskusja. 

10. Odczytanie: 

 1) Uchwały Nr 4200/V/67/2024 z dnia 24 kwietnia 2024 r. V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Lyski sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2023 rok, 

 2) wniosku wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lyski w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy za rok 2023, 

 3) Uchwały Nr 4200.V.97.2024 z dnia 17 czerwca 2024 r. V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lyski 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Lyski 

za 2023 rok, 

 2) udzielenia Wójtowi Gminy Lyski absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok, 

 3) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1), 

 4) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2), 

 5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044, 

 6) zawarcia kolejnej umowy najmu lokalu /Pstrążna ul. Wyzwolenia 30/, 

 7) zawarcia kolejnej mowy najmu lokalu /Lyski ul. Dworcowa 1A/, 

 8) zawarcia kolejnej umowy najmu lokalu /Lyski, ul. Rybnicka 2/, 

 9) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej pod działalność 

gospodarczą  gruntu /Lyski ul. Dworcowa/, 

 10) ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lyski, 

 11) szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 12) wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej realizacji projektu partnerskiego w 

ramach Programu Funduszy Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Projekt FESL.9, Działanie FESL.9.3 

Zwiększenie roli kultury i turystyki w rozwoju subregionalnym – ZIT. 

12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji. 

 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:14 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Sebastian Staniek 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – 

uchwał. 

 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy S. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek - chciałbym Państwa prosić o powstanie po to, aby 

uczcić minutą ciszy, pamięć wieloletniej pracownicy Urzędu Gminy Lyski, ostatnio zajmowała 

stanowisko Sekretarza Gminy Lyski ś.p. Katarzyny Czogała, poproszę o powstanie. 
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Wszyscy obecni na sali obrad uczcili minutą ciszy pamięć zmarłej Katarzyny Czogała.  

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poinformował, iż porządek obrad każdy Radny otrzymał z 

wyprzedzeniem i zaproponował, by do porządku obrad sesji dodać projekt uchwały po zmianach  w 

sprawie zmian budżetu gminy Lyski na 2024 rok (nr 2). 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad: dodanie 

projektu uchwały po zmianach nr 2 w sprawie zmian budżetu gminy Lyski na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad wraz ze zmianą. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.2.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27.05.2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi do tego protokołu i 

zapytał czy ktoś chce zabrać głos? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty. 

 
Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Lyski – ja szanowni Państwo postaram się w skrócie, ponieważ ledwo mówię także, 

postaram się jak najszybciej to zrobić i jak najmniej jak coś będą pytania, to w następnym będę, ten 

głos tracę z minuty na minutę. Odbyły się: Subregion, szkolenie RIO, na których to byłam 

dwudniowe wyjazdy, później cały czas oprócz tego mieliśmy spotkania z projektantami w sprawie 

OZE, preferencyjnych pożytek i tak dalej. Oczywiście nie wiem dlaczego nie dostałam z 

Sekretariatu tego wykazu, więc robię to ze swojego notesu, bo Sekretariat nie przygotował. Potem 

odbył się Konwent w Wojkowicach. To był Związek Gmin i Powiatów Śląskich, następnie zawody 

w Bogunicach, to była sobota, strażackie. Potem było wręczenie nagród dla dzieci, w Łukowie był 

konkurs artystyczny. Tam nasze dzieci również uzyskały nagrody, wygrały. Następnie o 20.00 

brałam udział w ognisku takim uroczystym bardzo harcerzy Ad Astra w Suminie. Następnie w 

niedzielę była gala tańców, gdzie zespół Flames, który teraz odnosi sukcesy znów w Warszawie, 

odbyła się również na tej gali byliśmy. Następnie w poniedziałek był Zarząd LYSKORU, wtorek 

Subregion, spotkanie z Sołtysami zebranie, cały czas oprócz tego zebrania w sprawie ulicy 

Sobieskiego tutaj mam sala Zwonowice, odbiór sali w Zwonowicach dwunastego. W środę 

Konwent w tym dniu też był w Starostwie w Raciborzu, a propos drogi Pszczyna-Racibórz i ogólnie 

dróg na naszym terenie. Następnie tutaj cały dzień z pracownikami tu widzę tu jest Dawid Markiton, 

następnie w piątek z nauczycielami tutaj były spotkania. 15-stego tu zawody, to był Pan Wicewójt, 

następnie spotkanie z OSP z Prezesami, Classen Pol spotkanie z Classen Pol’em, Nowa Wieś LKS, 

OSP Sumina, następnie tutaj kolejne tutaj znowu spotkanie z Wójtami z sąsiednich miejscowości w 

sprawie omówienia LYSKORU, Szkoła Podstawowa z Chwałowic nas odwiedziła także to też było 

fajne, bo to były dzieci z takimi zaburzeniami, bardzo fajna wizyta. Następnie zebranie walne w 

Chałupkach, gdzie wybrano nowe władze Euroregionu. Potem była w środę wizyta uczniów i 

rodziców z wysokimi średnimi. Następnie 20-tego była sesja Zgromadzenia Ogólnego, na którą nie 

jechałam, ponieważ w środę wydarzyło się 19-tego u nas zdarzenie klęskowe. Tam 2 noce spędziłam 

właśnie, potem był LYSKOR, Walne, na które już wysłałam również Pana Mierę, bo ja nie byłam 

w stanie jechać, ponieważ cały czas zajmowaliśmy się tym, co się wydarzyło. Następnie rajd, który 

był odwołany, tutaj pracownicy, w czwartek Komisja. Tutaj też umowa i to jest teraz, dzisiaj mamy 

już sesję. Wczoraj były spotkania w sprawie skata, LYSKOR znowu był wybrano nowy Zarząd 

Rady LYSKORu wczoraj byłam, potem 2 spotkania, potem Pan spotkania przejął Pan Wicewójt 
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przejął i dzisiaj jest sesja. Przepraszam za takie chaotyczne, jak ktoś ma pytania, czytałam z tego, 

nie wiem, dlaczego sekretariat tej listy nie przygotował? Nie mają. 

Radny G. Dudek - dziękuję Pani Wójt za wypowiedź za usiłowanie wypowiedzi z uwagi na stan 

zdrowia było słychać. Czy są jakieś pytania do Pani Wójt, jeśli chodzi o jej wypowiedź? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 
 

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji, ze względu na brak posiedzeń nie odczytali sprawozdań. 

 

Wójt Gminy Lyski – Pan Wicewójt pyta się, czy do mojej wypowiedzi może dodać opis tej 

sytuacji, która przez te 2 dni miała miejsce, bo myślę, że on będzie bardziej, bo ja nie jestem w 

stanie mówić. 

Radny G. Dudek - ja myślę, że dobrze, niech Pan? 

Zastępca Wójta P. Sz. Musioł – chyba, że to na wolne wnioski potem zostawimy… 

Radny G. Dudek – no może na wolnych wnioskach. 

Zastępca Wójta P. Sz. Musioł – przedstawimy taką informację, żeby też i Państwo Radni mieli, 

mieszkańcy, żeby też posiadali tego, co się wydarzyło. 

Radny G. Dudek - bo na pewno w wolnych głosach i wnioskach, no jakieś pytania będą odnośnie 

tej sytuacji traumatycznej, która się wydarzyła, a podejrzewam no głównie będzie chodziło o 

kwestię pomocy dla mieszkańców i nie tylko mieszkańców. Dobrze, czyli możemy przejść do 

następnego punktu, a później do tego wrócimy. 

 

Ad.7. Raport o stanie gminy – debata. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, następnym punktem jest raport o stanie gminy. Jest to 

debata, ten obszerny dokument wszyscy Radni otrzymali z odpowiednim wyprzedzeniem 

czasowym. Mieliście Państwo czas do jego przeczytania, wyciągnięcia wniosków, ale zgłosiło się 2 

mieszkańców do debaty. Zgodnie z ustawą jest tak, iż decyduje kolejność zgłoszenia, jeśli chodzi o 

kolejność zabierania głosu przy debacie mówię tutaj o mieszkańcach. Nie widzę tutaj jednego z 

mieszkańców, który zgłosił się do debaty, ale go nie ma, ale jest drugi mieszkaniec. Jest to Pan 

mieszkaniec Raszczyc, jest to Pan Edmund Kieś, czyli Panie Edmundzie, prosiłbym o zabranie 

głosu. Proszę bardzo.  

Pan Edmund Kieś - mieszkam w Raszczycach, urodziłem się w Raciborzu, mieszkałem na terenie 

gminy Nędzy, przeprowadziłem się na teren gminy Lyski, więc sądzę, że jestem człowiekiem stąd. 

To pierwsze. Drugie, mam taki temat, chodzi mi o wysypisko śmieci czy wysypisko śmieci, czy 

zdewastowaną stodołę na polu, na dzielnicy Podlesie, gdzie Wójt swoim pismem W.0003.G.2.2023 
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potwierdził wykonanie uprzątnięcia terenu. Ja jeżeli Państwo pozwolą chciałbym dołożyć, 

przedstawić zdjęcia z wczoraj z wykonanego stan z rekonesansu posprzątanego terenu, więc czy to 

jest wprowadzenie w błąd czy to jest celowe wprowadzanie w błąd, czy to jest tylko kogo czy Wójta 

czy gospodarza terenu? Kto oczywiście, kto sprawdził ten teren i potwierdził posprzątanie tego 

terenu. To jest ciekawe. Poza tym, jeżeli o to chodzi, to prócz wczorajszych zdjęć jeszcze są zdjęcia 

z przed pół roku. 

Radny G. Dudek - mogę przerwać na chwileczkę, Panie Edmundzie, bo Pan zgłosił się do debaty 

o raporcie o stanie gminy. Ja tu nie widzę, ale przepraszam, ja Pana, ja tu nie widzę związku. 

Pan Edmund Kieś – niech Pan nie przeprasza, ja się nie gniewam, tego nie ma w raporcie o stanie 

gminy. 

Radny G. Dudek - ale ja tu nie widzę związku z raportem o stanie gminy.  

Pan Edmund Kieś – to jest stan gminy. Drugi temat... 

Radny G. Dudek - Dlatego prosiłbym, prosiłbym o to, żeby Pan zadawał pytania bądź przedstawiał 

Pan swoje poglądy dotyczące dotyczące proszę Pana raportu o stanie gminy, dziękuję bardzo. 

Pan Edmund Kieś – nie, ja nie mam zamiaru pytań zadawać, bo ja nie oczekuję odpowiedzi, ja nie 

oczekuję odpowiedzi, bo pytania zadałem w kampanii wyborczej i Pan między innymi mnie, Panie 

Przewodniczący zablokował, dziękuję, nie czekam na odpowiedź. 

Radny G. Dudek - Szanowny Panie i znowu Pan mówi o czymś, znowu Pan mówi o czymś, co nie 

dotyczy raportu o stanie gminy. Niech się Pan skupi nie na kampanii wyborczej mojej czy 

kogokolwiek, ale niech Pan mówi o raporcie? 

Pan Edmund Kieś – w raporcie o stanie gminy…, dobrze, to w raporcie o..., ale proszę mi nie 

przeszkadzać, więc mówię o raporcie, w raporcie są braki, to jest brak w raporcie i jest, jeżeli chodzi 

o ochronę środowiska, to nie jest ujęte w raporcie. Drugie w raporcie zapisał remont drogi Wygony 

w Dzimierzu. Kosztowała ta droga około 2 miliony złotych. Piękne zdjęcia tej drogi, ale od lutego 

ta droga już jest rozwalona prawie na 1,3 km,  kto tą drogę projektował, kto ją odebrał i dlaczego 

jest rozwalona? To jest z raportu gminy, z raportu wyciągnięte. Raport również, o tym nie będę 

gadał, w raporcie brak jakiejkolwiek wzmianki o rozdysponowaniu 85 milionów złotych, które 

wisiały na płotach w ubiegłej kampanii wyborczej przez posłów PiS. Ja w skrócie, tylko będę mówił 

taśmowo. Jeżeli chodzi o błędy w raporcie, to są błędy w podaniu ilości ludzi na koniec i początek 

roku 2023. I oczywiście nie wiadomo skąd się to wzięło, bo w raporcie jest powiedziane, że przybyło 

5, 7, a przybyło 5. A jeżeli chodzi o dalszy ciąg to zmarło 84 a urodziło 67, więc 17, więc nie wiem 

skąd te braki i skąd te różnice wyszły, kto go sprawdzał i kto go oglądał? Jeżeli chodzi o 

gospodarności nie będę gadał, bo zdjęcia jak wyglądają ścieżki rowerowe, przesłałem dla Pani, do 

Pani Wójt. Całe szczęście, że zanim doszło do remontu sali, bynajmniej są podkłady spod schodków 

wyjęte od wejścia do Urzędu Gminy, zaś to co w raporcie jest podane RSP Zwonowic, brak takiego 

budynku jest w aktualnym wykazie geodezyjnym w Starostwie. Może Pani Wójt by wyjaśniła, o 
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który budynek to chodzi i na który to przekazano te pieniądze na remont tego budynku? Wynika to 

z raportu, jak również w raporcie jest masę takich błędów jak: przedmiot uchwały pozostawienia 

wniosku bez rozpoznania. Rada Gminy uznała wniosek zasługuje na uwzględnienie, to jakie było 

głosowanie za czy przeciw, bo też nie wiadomo. Takich błędów jest masa i dobrze by było, żeby te 

błędy zostały wcześniej, żeby ten raport został wcześniej przez jakiegoś upoważnionego człowieka 

przeczytany i skorygowane błędy, bo to wstyd, taki raportować dawać. Nie będę już gadał o 

Raszczycach, o opóźnieniu budowy sali gimnastycznej, która też jest o 15 miesięcy opóźnienia przy 

tej inwestycji i nie wiadomo dlaczego i czemu przy tej inwestycji z 15 miesięcy przy równoczesnej 

inflacji, jaka była to jest wzrost kosztów o około ponad milion złotych. Nie będę gadał kto 

doprowadził, kto nie doprowadził do uregulowania spraw na wysokości Raciborska 119 z 2 

drzewami. Co się Wójt zobligował na zebraniu wiejskim 5 lat i nie ma, tego też nie ma w raporcie. 

Droga, która została zniszczona po budowie kanalizacji na odcinku Raciborska tam na pola, miała 

być wykonana w ciągu miesiąca, a do dzisiaj nie jest wykonana, tak w skrócie wszystko mogę to 

dać później Panu Wójtowi, Przewodniczącemu na piśmie. Jeżeli chodzi o Pana Hałacza prosił, 

żebym przeprosił w jego imieniu, nie może być dostał pilne zadanie i musiał wyjechać. Dziękuję. 

Radny G. Dudek - dobrze rozumiem, Szanowni Państwo, czy jeszcze ktoś chce zabrać głos, ale w 

sprawie raportu, w sprawie w tej debacie. Dziękuję bardzo, jeżeli nie ma, jeżeli nie ma chętnych, 

przechodzimy do następnego punktu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Lyski. 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Lyski. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.9. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok – dyskusja. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o to sprawozdanie no była 

możliwość wypowiadania się na komisjach. Nie było pytań, ale jeżeli Państwu w tej chwili nasunęły 

się jakieś pytania, to bardzo proszę, tutaj postaram się odpowiedzieć natomiast nie wiem, czy 

szczegółowo omawiać ten dokument. Jest on bardzo obszerny, więc z mojej strony jest propozycja, 

jeżeli Państwo macie pytania, to ja odpowiem. 

 

Radny G. Dudek – nie, ja myślę, że ten dokument już był omawiany na wspólnym posiedzeniu 

komisji. Radni z odpowiednim wyprzedzeniem czasowym oczywiście go otrzymali i mieli czas na 

to, żeby się z nim zapoznać, a mianowicie przed głosowaniem nad przyjęciem tego sprawozdania 

naszym obowiązkiem jest odczytanie uchwały. 

Ad.10. Odczytanie: 

1) Uchwały Nr 4200/V/67/2024 z dnia 24 kwietnia 2024 r. V Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Lyski sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok, 

2) wniosku wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lyski z dnia 4 czerwca 2024 r. w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lyski z wykonania budżetu za rok 2023, 

3) Uchwały Nr 4200.V.97.2024 z dnia 17 czerwca 2024 r. V Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Lyski 

Uchwałę Nr 4200/V/67/2024 z dnia 24 kwietnia 2024 r. V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Lyski 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok odczytała Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok. 

Wniosek wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lyski w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Lyski z wykonania budżetu za rok 2023 odczytał Przewodniczący Rady Gminy 

Lyski P. G. Dudek. 

Uchwałę Nr 4200.V.97.2024 z dnia 17 czerwca 2024 r. V Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Lyski odczytała Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok. 
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Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Lyski za 2023 rok 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Lyski za 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

2) udzielenia Wójtowi Gminy Lyski absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lyski absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 

rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 
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ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

3) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

4) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Skarbnik Gminy Lyski P. W. Zdziebczok omówiła projekt po zmianach w sprawie zmian budżetu 

Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) i zapytała czy są jeszcze jakieś pytania? 
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Wójt Gminy Lyski - ja chciałam podziękować, bo to jest akurat sesja nie wiemy, na ile mieszkańcy 

Czerwionki - Leszczyn czy Jejkowic, ale jak wiecie Jejkowice, to nie jest duża gmina, a ta kwota 

jest naprawdę znacząca, Czerwionki - Leszczyny 150 000 i Starostwo 50 000 zł. Bardzo 

dziękujemy, ja chciałam tam pojechać, ja po prostu chcę, jak już dojdziemy tutaj do porządku, to 

pojechać na sesję do tych miejscowości i po prostu podziękować im za to, że nas wsparli, bo dzięki 

temu na przykład będziemy chcieli, żeby za te kontenery i tak dalej, żeby mieszkańców w ogóle nie 

obciążać za wywóz, no będziemy jeszcze myśleć, w jaki sposób te środki po prostu, ale jest to dla 

nas wiecie ogromne wsparcie. 

Radny G. Dudek - oczywiście z mojej strony też bardzo, bardzo, ale bardzo wielkie podziękowania, 

gdyż no wszyscy wiemy, że wszystkie samorządy borykają się albo z większymi, albo z mniejszymi 

kłopotami finansowymi, a jednak te 3 gminy potrafiły nas wspomóc i to mogę powiedzieć 

niemałymi kwotami, bo Czerwionka - Leszczyny 150 000 jest to naprawdę, bardzo dużo, bardzo 

dużo pieniędzy. Ja myślę, że Pani Wójt może my przyłączamy się do tych podziękowań, może w 

formie pisemnej Pani Wójt i ja jako Przewodniczący Rady Gminy też coś sporządzimy, żeby no, 

jest to naprawdę bardzo miły gest i przyjaciół poznaje się w biedzie. 

Wójt Gminy Lyski - to jeszcze odpowiedziałam im, że teraz mieliśmy spotkanie, spotkaliśmy się i 

powiedziałam, że słuchajcie, pamiętajcie, że my mamy aż 9 OSP i obyśmy nigdy nie musieli wam 

tego oddać w usługach. 

Radny G. Dudek - tak, ja myślę, że nie będzie problemu mówiąc tak kolokwialnie w 

skonsumowaniu tych pieniędzy, gdyż wydatki i to nie tylko na naszym mieniu są dosyć, dosyć duże. 

No i co, no będziecie po prostu działać. 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

6) zawarcia kolejnej umowy najmu lokalu /Pstrążna ul. Wyzwolenia 30/ 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu lokalu /Pstrążna ul. Wyzwolenia 30/. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

7) zawarcia kolejnej mowy najmu lokalu /Lyski ul. Dworcowa 1A/. 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zawarcia kolejnej mowy najmu lokalu /Lyski ul. Dworcowa 1A/. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

8) zawarcia kolejnej umowy najmu lokalu /Lyski, ul. Rybnicka 2/. 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu lokalu /Lyski, ul. Rybnicka 2/. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

9) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości przeznaczonej 

pod działalność gospodarczą  gruntu /Lyski ul. Dworcowa/. 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

przeznaczonej pod działalność gospodarczą  gruntu /Lyski ul. Dworcowa/. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

10) ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lyski. 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lyski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Mirela Gawlik, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, 

Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

11) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
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komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Zbigniew Bugdol, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Zbigniew Bania, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, 

Monika Lazar 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej realizacji projektu 

partnerskiego w ramach Programu Funduszy Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Projekt 

FESL.9, Działanie FESL.9.3 Zwiększenie roli kultury i turystyki w rozwoju subregionalnym 

– ZIT 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i miał 

możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Radna S. Kluger-Kustoś - ten projekt nie był omawiany na Komisji i chciałam się dowiedzieć jaka 

jest kwota zabezpieczona w projekcie budżetu na ten projekt? No i generalnie na czym będzie 

polegał ten projekt? 

Radny G. Dudek - nie wiem, kto udzieli informacji Pani Skarbnik? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - proszę Państwa, ja mogę tylko pod kątem finansowym 

powiedzieć, że w budżecie no nie ma, nie mamy nic, bo najpierw musi być wyrażenie zgody na 

przystąpienie do tego partnerstwa. I tutaj w tym celu też został przedłożony Państwu projekt 

uchwały. Natomiast no w szczegółach nie jestem w stanie powiedzieć, jakich działań tutaj niestety 

z mojej strony. 

Wójt Gminy Lyski – tylko prosiliśmy Państwa na Komisji, że jak macie, ponieważ pracownik, 

który jest za to odpowiedzialny, jest, go nie ma i Krzysztof Miera mówił, że go nie będzie. Dlatego 
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prosiłam na Komisji o zadanie pytań, żeby on mógł przygotować Państwu na sesję odpowiedzi. 

Żadne Państwa pytania nie wpłynęły w tym momencie. No zintegrowane inwestycje terytorialne no 

polega na tym, żebyśmy mogli wspólnie z tymi partnerami w Subregionie ubiegać się o dotacje 

unijne, to po prostu, no to program polega na tym, że przystępujemy do partnerstwa, że możemy na 

przykład ścieżki rowerowe wspólnie i tak dalej. No nie wiem, no to jest kwestia, czy przystępujemy 

do tego partnerstwa, do tych partnerstw jest, to jest nie wiem, no myślę, że i wtedy, jeżeli jest wola 

Rady, że razem wspólnie ubiegamy się o takie programy, to po prostu się ubiegamy. 

Radny G. Dudek - ja myślę, że te, że o ile mogę dodać, że to pieniądze, to są tak zwane pewniaki, 

bo to są pieniądze subregionalne, z Subregionu Zachodniego. Subregion swój przejął pewne 

obowiązki w rozdysponowaniu funduszy europejskich i wszystkie gminy, które należą do tego 

Subregionu Zachodniego akurat, w naszym wypadku, na pewno będą uczestniczyć w tym projekcie 

i aby pozyskać te pieniądze, aby podpisać umowę no najpierw Rada Gminy musi wyrazić swoją 

wolę, żeby przystąpić do takiego programu, także tutaj nie ma jakiegoś zagrożenia, że no nie wiem, 

tych pieniędzy nie będzie. Szkoda, że nie możemy się dowiedzieć co do konkretnych szczegółów, 

ale ja myślę, że przy najbliższej okazji, jak będzie Kierownik Miera, na pewno udzieli nam szeroką 

na ten temat informację. 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu wspólnej realizacji projektu 

partnerskiego w ramach Programu Funduszy Europejskie dla Śląskiego 2021-2027, Projekt 

FESL.9, Działanie FESL.9.3 Zwiększenie roli kultury i turystyki w rozwoju subregionalnym 

– ZIT 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Panie Przewodniczący, jeżeli mogę, bo tutaj mam informacje 

od kolegi, że dotyczy to, polega na oznakowaniu ścieżek rowerowych. Wiecie Państwo, że mamy 

ścieżki rowerowe, tam już są znaki zdewastowane i dzięki temu przystąpieniu do tego projektu 

pewnie dostaniemy środki i będziemy mogli nowe oznakowanie na ścieżkach rowerowych umieścić 

i chodzi o jeszcze parking i wiaty, wiaty pod rowery, też takie możliwości jeszcze będą. 

Radny G. Dudek - to akurat jest pozytywny, pozytywny cel, gdyż nasze oznakowanie naszej ścieżki 

czy naszych tras rowerowych, ścieżek rowerowych jest już wiadomo, w jakim stanie. Także na 

pewno te pieniądze się przydadzą. Dziękuję bardzo. 

Ad.12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek - odczytał petycję z dnia 27.05.2024 r. w sprawie 

podjęcia zmiany w prawie miejscowym, mającej na celu zapewnienie transparentności oraz 

skutecznego nadzoru nad pracą komisji Rady Gminy Lyski.  

Głosowano w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Sebastian Staniek 

PRZECIW (1) 

Adam Dyakowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wojciech Paprotny 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Rady Gminy P. G. Dudek – odczytał skargę do Rady Gminy z dnia 12.06.2024r.  

(do UG wpłynęła dnia 12.06.2024 r.). 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - Panie Przewodniczący tak pokrótce, nie wchodząc 

zbytnio w szczegóły, dlatego że tutaj sprawa jest bardzo skomplikowana i zapowiedzi 

przedstawiciela firmy, która to składa, wynika tak że, być może będzie się kończyła w sądzie, ale 
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tak, żeby Państwo byli świadomi, bo być może poprzedni Radni już się z tą sprawą gdzieś tam 

stykali. Natomiast mamy dużo nowych Radnych. Firma, którą reprezentuje ten Pan od 2016 roku, 

tak Panie Tomku, od 2016 roku prowadzi BIPy naszych jednostek budżetowych i szkół. Prowadzi 

to na zasadzie umowy, którą, która jest zawarta z Urzędem Gminy Lyski i w tym momencie, to 

znaczy Pan twierdzi, że już wcześniej do tego nawiązywał, natomiast w tym momencie zachęca do 

tego, aby przejść na darmowe BIPy rządowe. Natomiast firma chce pomóc w archiwizacji i przejściu 

na te darmowe BIPy za odpowiednią opłatą. Natomiast, żeby Państwo wiedzieli, to my już 

ustaliliśmy, że tak rzeczywiście będziemy przechodzili jeszcze w tym roku na te darmowe BIPy 

rządowe, bo rzeczywiście są dostępne, nie ma, nie ma z nimi problemu także we wszystkich tych 

jednostkach przejdziemy na te darmowe BIPy i nie będziemy potrzebowali pomocy tej firmy 

również w archiwizacji, bo mamy możliwości samemu zarchiwizować sobie te dane, które teraz są 

na tych BIPach. Umowa z tą firmą ma trwałość do końca tego roku i nasza propozycja dla tej firmy 

jest taka, żeby do końca roku utrzymać tę umowę, chyba że, znaczy nie, że chyba tylko na pewno 

uda się nam szybciej przejść na te darmowe BIPy, ale oczywiście to jakiś jest proces, trzeba, wiemy, 

że każda z jednostek ma swoich informatyków i pewnie z 2, 3 miesiące potrwa, zanim przejdziemy 

z tymi BIPami na te darmowe rządowe serwery. Tak też taką informację też przekazałem temu Panu 

telefonicznie w związku z tym, że on życzy sobie telefonicznie, nie na piśmie, bo na piśmie też mu 

to przekazaliśmy. I sprawa wygląda tak jak Pan Przewodniczący tutaj przeczytał, Pan w 

międzyczasie złożył skargę. Pewnie tam jeszcze, znowu jakaś skarga też z tego co wiem, wpłynęła 

także pewnie tutaj Wysokiej Radzie będzie przedstawiana kolejne skargi. No tyle chyba, że Państwo 

macie jakieś pytania, coś żeby przybliżyć jeszcze w tym temacie. No myślę, że tutaj na Komisji 

Skarg, jeżeli Państwo zdecydujecie, że to będzie przekazane, no to też postaram się wtedy obszerniej 

poinformować, jak sytuacja wygląda. Pan zarzuca tam cytując ten wyrok Sądu Administracyjnego, 

że nie ma którejś tam z tych samorządów zawartych z firmą umowy powierzenia danych, taka 

umowa powierzenia danych do tej firmy została przesłana w 2022 roku. Przygotowana przez nasz 

dział prawny tutaj w urzędzie, została odebrana przez tego Pana, natomiast on się z nią nie zgadza 

i nie podpisał tej umowy ze swojej strony. Tyle pokrótce jeżeli jakieś pytania, to bardzo chętnie 

wyjaśnię. No ja tą sprawą się zajmuję także pewnie na Komisji też będę się z Państwem ja spotykał 

w tej sprawie. 

Głosowano w sprawie przekazania skargi do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Radny G. Dudek - ostatnie moje pismo do odczytania, jeszcze Szanowni Państwo, chciałbym 

korzystając z okazji, iż są tu przedstawiciele biura prawnego. Jest to dzisiaj nasza w cudzysłowie, a 

może nie w cudzysłowie, ale tak naprawdę ostatnia sesja. Czy może Pan Mecenas chciałby zabrać 

głos? Wobec czego poproszę o zabranie głosu. 

Przedstawiciel biura prawnego  P. W. Depta - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt, 

Panie Wójcie, może ja zacznę, bo tu ostatnio bywałem częściej. W związku z otrzymanym drogą 

listowną wypowiedzeniem jesteśmy dzisiaj ostatni raz na sesji. Nie będziemy już obsługiwali Rady 

Gminy. Wprawdzie z nową Radą nie było za bardzo zbyt długich możliwości, żeby się poznać 

więcej więcej tej możliwości było z poprzednią Radą. Łącznie niemal 3 lata trwała nasza 

współpraca, dlatego bardzo chciałem ze swojej strony podziękować za wszystkie sesje, które, na 

których byłem i za całą współpracę, którą mieliśmy przez ten czas. 

Radca Prawny P. M. Migas - pozwolę sobie również jeszcze powiedzieć, nawiązując tutaj do słów 

Pana Mecenasa, również ze swej strony chciałem podziękować za tą współpracę wszystkim 

osobom, z którymi miałem styczność w przeciągu tego czasu. Szczególne podziękowania chciałem 

skierować do Pani Gosi, która zawsze bardzo aktywnie wspierała tą obsługę, którą my 

świadczyliśmy. Zawsze wszystko było ze strony Pani Gosi perfekcyjnie przygotowane. Także 

chciałem tu oficjalnie przed Szanowną Radą te podziękowania skierować. Powiem tak, mam 

świadomość tego, że jest nowy Wójt, Pani Wójt, Pan Zastępca, mam świadomość tego, że związane 

z tym są zmiany, natomiast tylko tak od siebie mogę powiedzieć w naszym tutaj imieniu, że jest 

nam przykro, że zakończenie współpracy nastąpiło w taki sposób poprzez wysłanie po prostu 

suchego listu z wypowiedzeniem. Nie było to poprzedzone żadną rozmową, żadną informacją i to 

nie chodzi o fakt rozwiązania współpracy, ale o to, w jaki sposób to nastąpiło, bo myślę, że nikt z 

nas nie chciałby w taki sposób, żeby z nim skończono współpracę. Także to tyle z mojej strony, ale 

mimo wszystko życzę i Pani Wójt, i Panu Wójtowi, i wszystkim Radnym samej pomyślności. No i 

życzę, żeby każda decyzja, która będzie podejmowana czy to Pani Wójt czy tutaj, żeby była decyzją 

trafną, ażeby Gminę omijały jakiekolwiek problemy, a w szczególności takie, które ostatnimi czasy 

tutaj miały miejsce? Dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Lyski – my również dziękujemy, bo to jest absolutnie, żeby nie było jakieś, że 

związane z kompetencjami czy ten, to po prostu są stricte finansowe, finansowe decyzje po prostu 

jak siadłyśmy z Panią Skarbnik i oszacowałyśmy, musimy, jest, mamy 2 kancelarie na stałe, jest 

etat, a każde jednostki organizacyjne mają jeszcze osobne umowy. Po prostu pytaliśmy się, ta 

kancelaria obsłuży nam w ramach po prostu Rady. My nie będziemy, że ktoś za Państwa przychodzi, 
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tylko to jest w ramach tamtej kancelarii będzie po prostu jeszcze obsługa Rady i musimy po prostu 

redukować te koszty, bo ma Pan rację, że może faktycznie jeszcze trzeba było spotkać się wcześniej, 

ale to absolutnie żeby nie było, że mamy do Państwa kompetencji, albo w jakiś sposób zarzut w 

sensie jakości obsługi. To żeby to było jasne, dziękuję bardzo. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo za wypowiedź. Szanowni Państwo z mojej strony oczywiście 

także chciałbym wyrazić podziękowania. Co prawda w poprzedniej kadencji miałem możliwość w 

ograniczonym jakimś czasie współpracować jako Zastępca Wójta jeszcze, ale zdarzało mi się mieć 

kontakt z Panami dwoma z kancelarii prawnej i dziękuję wam za tę współpracę, za tą nawet nie 

wiedziałem, że to było 3 lata. Myślałem, że to półtorej roku, ale czas tak szybko leci i 3 lata. No 

jestem trochę zaskoczony. Życzę Panom powodzenia w dalszej pracy zawodowej no i oczywiście 

wszystkiego dobrego. 

Radny Z. Bania - w imieniu Klubu Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski, chciałbym złożyć 

wielkie podziękowania w związku z tym, co się stało 19 czerwca, w związku z tym, że przeszła 

bardzo silna nawałnica, która wyrządziła bardzo poważne szkody w mieniu i gminnym i 

prywatnym, osób prywatnych. W związku z tym chciałbym podziękować wszystkim jednostkom 

naszej gminy, pozostałych gmin pozostałych jednostek, wszystkim osobom, które brały udział w 

akcji usuwania szkód, które dalej biorą udział w tej sprawie. W szczególności chciałbym 

podziękować strażakom z PSP, a najbardziej chciałbym podziękować naszym strażakom z naszej 

gminy OSP, którzy kolejny raz stanęli na wysokości zadania. Kolejny raz pokazali, że możemy na 

nich liczyć. Kolejny raz udowodnili, że są na każde zawołanie i przez kilka dni walczyli z tym 

żywiołem z usuwaniu skutków tego żywiołu. Z tego miejsca bardzo im dziękuję i chciałbym 

podkreślić, jak ważne jest po to, żebyśmy jako Rada Gminy jako Wójt jako cała Gmina o nich, o 

ich sprzęt, o nich dbali, bo są dla nas w każdej chwili pomocni i to już kolejny raz powtórzę kolejny 

raz udowodnili, dziękujemy za to wszystko, dziękujemy. 

Radny K. Korecki - wspólnie z Panią Radną Sylwią chcielibyśmy złożyć interpelację, a 

mianowicie w związku z uchwałą podjętą na wczorajszej sesji siódmej kadencji powiatu, Rady 

Powiatu w dniu 24.06.2024, z treści której wynika, że przyznane dotacje o pomocy finansowej w 

wysokości 50000 zł dla mieszkańców gminy Lyski w związku z nawałnicami, które przeszły 

19.06.2024 przez Gminę Lyski, jako Radni sołectwa Dzimierz, Nowa Wieś wnioskujemy wspólnie 

w imieniu własnym oraz mieszkańców o zakup agregatu prądotwórczego o mocy 20 kW dla spółki 

wodociągowo-kanalizacyjnej Dzimierz - Nowa Wieś. Niestety ostatnie wydarzenia pokazały, że 

zagrożenia przerw w dostawie energii elektrycznej nie pozwoliło na wykonanie zadań statutowych, 

wyżej wymienione spółki, jakim jest dostawa wody dla mieszkańców obu sołectw. Dlatego 

uważamy, że zakup agregatu powinien być dla nas zadaniem priorytetowym. Dziękuję. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - tak tylko króciutko pierwsza sprawa, to jeżeli chodzi o te środki 

z powiatu, to są środki przeznaczone na pomoc poszkodowanym. Także z tych środków nie 

możemy. Natomiast tak przytoczę tylko jak sytuacja wyglądała, w czwartek o 7.30 zebrałem raport 

z wszystkich spółek. Spółka Adamowice pracowała na agregacie, spółka lysecka no Pan Prezes mi 
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nie odbierał. Obdzwoniliśmy po domach prywatnych, pobudziliśmy rano mieszkańców z naszych 

znajomych. No tak wiedzieliśmy, że działa, nie wiem czy na agregacie czy nie. Natomiast no, nie 

licząc spółki ze Pstrążnej, gdzie już o godzinie 19:00, wiedzieliśmy, że awaria jest poważna na 

rurociągu. To rzeczywiście miałam informacje odnośnie spółki Dzimierz - Nowa Wieś, że jest 

potrzeba agregatu. Agregat, przewieźliśmy chyba o 10.00, ja teraz tak mogę chronologicznie to 

znaczy te godziny mogą się troszeczkę odbiegać, ale tak tak kojarzę o 10.00 dostarczyliśmy agregat 

ze Zwonowice. To znaczy ten agregat mieliśmy już rano, wiedzieliśmy, że on jest. Problemem było 

tak doprawdy dostarczenie go, bo pomimo tego, że to jest taki agregat, który jest na normalny hak, 

taki samochodowy. No, ale jednak waga, gabaryt tego, no stwierdziliśmy, że tego nie da się 

osobówką przewieźć i musieliśmy zadysponować jednostkę OSP do tego. Z tego co kojarzę bodajże 

OSP Adamowice, no ale to zrozumcie Państwo, że troszeczkę potrwało, zanim ich ściągnęliśmy z 

akcji, żeby mogli jechać po agregat, gdzieś w okolicach 11.30; 12.00 zasilanie z tego agregatu 

zostało już dostarczone do spółki i woda zaczęła lecieć. Miałem zgłoszenie, że jest problem z tym 

agregatem, bo przynajmniej tutaj tak z zarządzania kryzysowego naszego gminnego była 

informacja, że jest problem, że on jest taki może troszeczkę za słaby, bo tam jest z tego co kojarzę 

chyba 16 kW ten agregat, który ze Zwonowic przewieźliśmy i równocześnie, znaczy i w związku z 

tym zaczęliśmy organizować nowy agregat. Nowy agregat udało się zorganizować z Państwowej 

Straży Pożarnej. Tutaj Pan Komendant wziął na siebie tą organizację tego agregatu i o godzinie 

chyba 14.00 dzwoniłem do Pana Prezesa Kostki, że mamy przygotowany do niego agregat z PSP. 

To był taki duży agregat, mobilny na samochodzie i zapytałem go, czy jest potrzeba, inaczej może 

nie czy jest potrzeba tylko, że w związku z tym, że słyszałem że jest potrzeba, to poinformowałem 

go, że wysyłamy ten agregat z PSP do spółki. Pan Prezes powiedział mi, że na chwilę obecną daje 

radę z tym agregatem, który ma, że problem jest tak doprawdy nie w agregacie, tylko to co  ja wiem 

no, bo przy tym, jak potem są, że w rurociągach jest dużo powietrza to te nasze stacje uzdatniania 

one doładowują, wyłączają się, doładowują i dlatego tutaj pewne ograniczenia w tej wodzie, znaczy 

woda leciała być może nie pod takim ciśnieniem jak zwykle to się robi, ale była dostarczana do 

wszystkich domów. Nie skorzystał Pan Prezes z tego agregatu, pomimo tego na drugi dzień znowu 

tam jakąś informację tutaj Pan Krzysztof Mrozek mi przekazywał, że tam był problem, no ale jak 

rozmawiałem to agregat pracował już na ten drugi dzień. Natomiast co do zakupu agregatu do spółki 

ja myślę, że możemy należałoby do tego usiąść, bo we wszystkich pozostałych spółkach to 

rzeczywiście te agregaty były robione wraz ze stacjami uzdatniania. Nie wiem czemu no to dobra, 

bo tutaj Pani Wójt mówi, że spółka Adamowice - Raszczyce - Żytna zakupiła we własnym zakresie 

agregat. No jest to problem, w Pstrążnej jest agregat, w Lyskach jest agregat, w  Adamowicach jest 

agregat, no tutaj w Dzimierzu powiem szczerze, że byłem przekonany, że agregat jest. 

Dowiedziałem się w czwartek rano, że jest problem z prądem. Myślę, że no z Panem Prezesem będę 

tutaj, jestem zresztą cały czas w kontakcie i gdzieś możemy o tym myśleć, no przy czym tak jak 

mówię, to nie jest z tych środków pomocowych, które są teraz przekazane, bo tym bardziej, że te ze 

Starostwa to są środki typowo desygnowane na pomoc tym najbardziej pokrzywdzonym 

mieszkańcom nie. 
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Radna S. Kluger-Kustoś - chciałam dopytać, bo na Komisji dostaliśmy informację, że one nie są 

dla mieszkańców. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - nie. 

Radna S. Kluger-Kustoś – dlatego poszliśmy w tą stronę, że nie dla mieszkańców to znaczy, że 

pomyśleliśmy o zakupie agregatu, więc myślę, może te pieniążki, które są z Czerwionki-Leszczyn, 

można było wykorzystać na zakup agregatu?  

Wójt Gminy Lyski – nie wiem, czy to jest zarządzanie kryzysowe? 

Radna S. Kluger-Kustoś - no coś przekładaliśmy dzisiaj na zarządzanie kryzysowe. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, jeżeli mogę się tutaj wypowiedzieć, na 

pewno będzie wymagało to głębszej analizy, bowiem tutaj zakupić możemy w ramach zarządzania 

kryzysowego, ale czy możemy ten agregat przekazać do konkretnej spółki? 

Radna S. Kluger-Kustoś – nie, to może być może być umowa, po prostu użyczenia dla naszej 

spółki. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - umowa użyczenia też jest umową nieodpłatną, więc tak jak 

mówię, na pewno musimy tutaj to przeanalizować. 

Radna S. Kluger-Kustoś - więc proszę nas wziąć pod uwagę podczas tego. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł - natomiast jeżeli chodzi o te środki z czy Czerwionki - Leszczyn 

czy Jejkowic, to ja się obawiam, że z tych środków my też nie będziemy mieli wolnych środków na 

zakup takiego agregatu, doprawdy nas wydatki są przed nami jeszcze związane z tym, z tym 

zdarzeniem klęskowy, mamy z jednej strony, mamy zakupy, które musieliśmy robić na szybko, 

wszystkie plandeki, gwoździe, łaty, deski, tak doprawdy hurtownie, tutaj w Lyskach wybraliśmy 

całkowicie z całego tego sprzętu, bo tyle tego było potrzebne. Czy może ja może powiem o tym,  co 

mówiłem, żeby tak Państwu też zaprezentować, jak to, jak to mniej więcej wygląda nie z tym całym 

zdarzeniem. To pewnie też Państwu będzie jaśniej zrozumieć o czym, o czym mówimy i o jakich 

kosztach, które teraz są przed nami, mówimy tutaj. Także tu bym też od razu się obawiał, że może 

tak być, że tych środków na to, żeby jeszcze taki agregat zakupić… 

Wójt Gminy Lyski – Szanowni Państwo, bo już wczoraj też strażacy powiedzieli, jakie będą mieli, 

z czym się zgłoszą po tym wszystkim, jakie mają ubytki, straty, co się w tych 9 jednostkach, ale a 

propos tego, bo skoro Pan tutaj Wiceprzewodniczący już takie podziękowania złożył, bo byśmy 

chcieli najpierw to wszystko, jakby podsumować, potem jeszcze nie mam pomysłu, bo chciałabym 

strażakom wszystkim podziękować. Musimy wymyśleć, jak to zrobić, bo myśmy tam byli przez 2 

dni w zasadzie cały czas. Jak przyjechałam ja na 2 godziny się zdrzemnąć, wracałam i widziałam 

dalej tych samych ludzi to po prostu naprawdę, więc ja muszę jeszcze ogarnąć to wszystko dookoła, 

zanim pomyślimy, jak będziemy dziękować i będziemy się odwdzięczać, ale jak już wstępnie ja 

chciałam jeszcze powiedzieć o takich rzeczach, których nie wiemy, a ludzie działali. Na przykład 
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kontenery po 2 godzinach, 3 jak zaczęło się sprzątanie, ludzie zaczęli prosić, że nie mają gdzie tego 

wyrzucać. Te kontenery Gmina nie ma na posiadaniu, żeśmy zaczęli załatwiać. Dostarczono nam 2, 

więc uruchomiliśmy Pana Senator Masłowski, Pan Wojewoda Kopański i tak dalej i oni załatwili 

tak naprawdę nam te kontenery z Rybnika z różnych, z różnych miejscowości, żeby pościągać, bo 

się wydaje takie oczywiste, ale tego nie ma, to trzeba gdzieś wyrzucić, ludzie chcą się tego pozbyć, 

nie ma gdzie. Kolejny problem wyszedł, że te kontenery nam nie chciały ich nikt odbierać, bo są 

zmieszane, żeby to sortowali ludzie, osobno cegła, osobno papa, osobno wełna. Mówimy, że ja nie 

mogę wymagać tego, żeby ludzie w tej chwili to sortowali, więc zaczęliśmy zrzucać w jednym 

miejscu i będziemy za chwilę myśleć, jak to utylizować, bo tego nie wiemy. Pomijam, że mam 

prośbę do mieszkańców, bo w tej chwili tam są nawet opony z traktorów, więc to nie jest 

przeoczenie. Szanowni Państwo, my chcemy pomóc poszkodowanym zebrać to za nich, bo 1500 zł 

nawet mały kontener kosztuje wywóz i to jest po prostu w ramach pomocy gminy, żeby to zabrać 

to nie przeczyszczamy teraz po prostu domów. Następnie Tauron to jest firma Tauron, która 

ściągnęła, bo tak naprawdę pierwsze dane szacunkowe były nawet, że wtorek dopiero będzie prąd. 

Może w niedzielę. Nawet też Państwo nie wiedzą, że Tauron nawet znad morza przyjechał. To też 

była reakcja Wojewody, ściągali jednostki nawet znad morza, były żeby nam jak najszybciej 

uruchomić. To też wymagało naprawdę wiele wysiłku, żeby ten prąd był jak najszybciej. Dla 

niektórych wydawało się, że 2 dni to dużo, ale myśmy nie mieli całkowicie linii średniego napięcia. 

To naprawdę był ważny wysiłek, przyjechały ekipy z całej Polski, żeby to zrobić. Strażacy byli z 

Bielska – Białej, były 44 jednostki. Ja chciałam jeszcze tak podziękować na dzień dobry 

pracownikom, bo nawet właśnie dziewczyny, które tam siedzą, to były pierwsze osoby, które w 

domu parzyły kawę, bo nie było nigdzie prądu. I kto miał kawę, to urzędnicy parzyli kawę pierwszą 

dla strażaków. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł – to znaczy kawę dla strażaków.  

Wójt Gminy Lyski -  dla strażaków. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł – nie dla Urzędu, tylko dla strażaków, tak. 

Wójt Gminy Lyski – próbowali, bo robiło się ciemno. 

Radny G. Dudek - ale nie wierzę, żeście się też nie napili tej kawy. 

Wójt Gminy Lyski – nie, ja całą to ja miałam, ja miałam taką adrenalinę, że ja nawet łyka. Ja nawet 

tej kiełbasy nie skosztowałam, naprawdę. 

Radny G. Dudek - nie chce mi się w to wierzyć? 

Wójt Gminy Lyski – później tutaj Pan Mrozek, Pan Miera, żeśmy tak naprawdę Komendant, 

Komendant Dyk to był pierwszy sztab wyborczy, gdzie stanęliśmy. Pierwsze domy, do których 

weszliśmy, gdzie było szkło pod nogami, dachy zerwane, krzyczący ludzie, płaczące dzieci to było 

tak powalające, naprawdę te pierwsze minuty ta reakcja, żeby to zorganizować jedzenie. Pan Herzik, 

tutaj się podjął tego, że całą noc gotował kiełbasy dla strażaków. Myśmy co 3 godziny, co 4 dawali 
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ciepłe posiłki, więc to też było bo wiem, że w sąsiednich miejscowościach gminach różnie było. 

Tam nawet do rana nie dostali strażacy posiłków, dlatego to naprawdę wydaje się proste zdobycie 

plandek okazało się, że po godzinie już ich brakuje. Ściągaliśmy ich zewsząd z województwa, 

dlatego dziękuję Panu Wojewodzie, który mimo tego, że był w Turcji na urlopie, załatwiał nam 

przez telefon naprawdę plandeki zewsząd, to są takie, no tego nie widać, później mieszkańcy, na 

przykład restauracja Kalimera przez 2 dni żywiła za darmo, rozdawała po kilkadziesiąt zup w danym 

miejscu o 12.00, żeśmy się spotykali, te zupy rozdawaliśmy. Ci, którzy potrzebowali, byli 

poinformowani o tym, że po prostu już chodziliśmy, przez te krótkofalówki próbowaliśmy 

informować. No strażacy do tej pory usuwają, bo tak naprawdę są wezwania cały czas. Myśmy już 

później prosili, że jeżeli te wezwania nie zagrażają życiu, są to powalone, wiszące drzewa, ale nic 

nie zagraża, żeby przez dobę nie dzwonić, żeby oni się przespali, żeby ci strażacy po prostu się 

przespali, zanim wjadą znowu do akcji. Tutaj siostra, która ledwo żyła, ja akurat tam wtedy 

przyjechałam z posiłkami. Naprawdę i ona dzwonili do niej, tak ona była na akcji, oni się nawet nie 

zdążyli przebrać ci ludzie i jechali do kolejnej. Mają podartą tą odzież i tak dalej, także my będziemy 

naprawdę zmagać się z wieloma jeszcze wydatkami takimi dodatkowymi. Później pracownicy PSP 

oczywiście, bo tutaj państwowi strażacy ramię w ramię tutaj. Ja mam wrażenie, że po tym się już 

potraciło, kto było OSP, PSP. Tam wszystko to wszystko było płynne, no wszyscy wszyscy działali 

razem. Dziękuję jeszcze raz pracownikom, którzy byli ze mną w nocy, bo byli pracownicy, którzy 

tam z nami byli, nie musieli, bo to nie były ich obowiązki, ale starali się nam pomóc. Na zmianę 

myśmy nie byli nawet za bardzo ubrani, bo nie spodziewaliśmy się tego wszystkiego. Także jeszcze 

raz, jeżeli ja nie wiem, czy ja kogoś nie pomijam, bo my jesteśmy jeszcze troszeczkę w tych 

emocjach i my jeszcze działamy. Teraz jest komisja, która dziewczyny tutaj chodzą po domach, 

różne rzeczy się no słucha, to są też różne sytuacje, bo no są osoby, które są bardzo poszkodowane, 

są osoby, które w tej chwili próbują wykorzystać pewne sytuacje i też musimy to odcedzić, żeby to 

wszystko było sprawiedliwie wypłacone. Kolejny problem rzeczoznawca chce na przykład za 

wycenę jednego domu 4000, więc no my nie jesteśmy, jeżeli mamy 200 tak zgłoszeń. I 

rzeczoznawca chce za teraz, czyli żeby dzisiaj podał kwotę 4000, że komisja a musi być według 

ustawy w komisji rzeczoznawca, więc te pierwsze wypłaty, więc musimy jeszcze po prostu my 

dalej, jakby funkcjonujemy w tym, potem byśmy chcieli właśnie no nie wiem jakoś dla strażaków 

wymyśleć jakiś fajny pomysł, żeby właśnie to, co Pan Zbyszek powiedział, żeby podziękować 

wszystkim razem. Także na razie no proszę przekazać tam, bo tutaj strażak jest jeden tak. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł – no właśnie Pani Wójt mamy tutaj 3 osoby, które brały udział 

w tej akcji, bo mamy 2 strażaków Radnych i Pana Mecenasa, także tutaj Państwo, żebyście też 

wiedzieli, że w tym gronie są osoby, które walczyły tam. 

Wójt Gminy Lyski - Wojtek ratował szkołę w Pstrążnej. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł  – tak, Wojtek ratował szkołę w Pstrążnej, tak. Tutaj Pan drugi 

Wojtek również się spotkaliśmy. Także doprawdy, znaczy może tylko tyle powiem, żeby też 

Państwu jakoś pokazać, jaki to był ogrom, jeżeli chodzi o to ratownictwo to 44 zastępy straży 
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pożarnej, 29 jednostek OSP i 15 państwowych, czyli 29, wiemy, że naszych jest 9, także 20 spoza 

naszej gminy był cały powiat u nas, państwowe straże były z Gliwic, Rudy Śląskiej, Bielska-Białej, 

Katowic, Zabrza. Doprawdy, no tutaj wielkie, wielkie uznanie, wielkie uznanie dla wszystkich 

strażaków, wszystkich ratowników. 

Wójt Gminy Lyski - właśnie przepraszam, jeszcze sobie zapisałam mieszkańcy, którzy sobie 

nawzajem na przykład byli tacy ludzie, w domach, te najgorzej przyjeżdżali, jak ktoś miał górników, 

to na przykład cała ekipa górników przyjechała pomagała, mieszkańcy sobie nawzajem i tych 

sytuacji było całkiem sporo, bo ja na przykład rano, jak weszłam znowu do tych domów zobaczyć, 

jak oni noc przetrwali, bo nie chcieli, byśmy chcieli zabezpieczyć im noclegi, ale oni nie chcieli, bo 

bali się kradzieży, chcieli zostać w swoich domostwach. To, żeśmy zabezpieczali, kto chciał łóżka, 

to daliśmy łóżka, takie polowe, koce, kołdry, ale na przykład była sytuacja, rano jak weszłam tam 

do domu, to znam jedną Panią, nie wiem, czy ona sobie życzy imienia nazwiska, ale ze Pstrążnej 

zupełnie z drugiego końca i ona z garami gotowała na drugi dzień przyszła do tej rodziny, której ci 

wszyscy ludzie pracowali, żeby na przykład pomóc gotować, więc jakby takie zupełnie odruchy 

były no fajne, naprawdę fajne, no to jest jeszcze ja mówię, no my jeszcze chyba troszeczkę w tym 

żyjemy, odchorujemy, ale…. 

Radny S. Staniek - a ja chciałbym podziękować Pani Wójt i Panu Wicewójtowi za zaangażowanie, 

bo naprawdę rozmawialiśmy w tym czasie, kiedy cała ta sytuacja miała miejsce. Wiem, wszyscy 

inni już dostali podziękowanie. Ale dzięki zaangażowaniu Pani Wójt i Pana Wicewójta, telefony do 

odpowiednich osób, które mogły nam pomóc i że ta pomoc nie była, bo Wojewoda ma czas na to, 

żeby udzielić jakiejś pomocy, ale ta pomoc była od razu, może nie od razu, ale tak naprawdę na cito 

załatwiona i za to właśnie zaangażowanie i to chciałem w imieniu swoim i pozostałych radnych też 

Państwu podziękować, dziękuję. 

Radny Powiatowy P. B. Niestrój - dziękuję Pani Wójt, Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, 

Wysoka Rado, wszyscy obecni, ja jako mieszkaniec, bo jestem mieszkańcem Pstrążnej, w imieniu 

myślę mieszkańców Dzimierza, Pstrążnej, Pstrążnej, Dzimierza, w której nie będziemy się 

prześcigać jaka kolejność jest tutaj właściwa. Ja chciałem podziękować wszystkim zaangażowanym 

i za tym, co się działo potem. Wszystkim dziękuję mieszkańcom samym, tak jak przed chwileczką 

Pani Wójt to powiedziała naprawdę dziękuję mieszkańcom. Nie byłem akurat obecny przy tej 

pierwszej burzy. Już potem, podczas tej drugiej burzy byłem na dachu razem z ochotnikami z 

Czerwionki i z Państwową Strażą Pożarną. Naprawdę zaangażowanie ludzi, sąsiadów było 

przeogromne. Ja chciałem pomóc przy pierwszym dachu, to mi powiedziano, że już nie mam tam 

czego szukać, bo tam już jest 12 chłopa, a więc pojechałem do następnego, następne było podobnie, 

zostałem gdzieś tam przy kolejnym. Także ja bardzo serdecznie dziękuję wszystkim ludziom dobrej 

woli, którzy nie mieli tych szkód związanych z zalanymi domami, ale byli w stanie poświęcić czas 

do tych godzin późnych nocnych, żeby pomóc. Dziękuję tak, jak powiedział Pan Bania, dziękuję 

wszystkim strażakom naprawdę przez kilka godzin z nimi współpracowałem, znaczy inaczej 

najpierw się robiłem coś, potem się odsunąłem, bo oni byli bardziej kompetentni do tego, żeby 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

cośkolwiek zrobić, a więc to zaangażowanie i ta umiejętność współdziałania na tych, na tych, na 

tych dachach, w tym deszczu, w tym wietrze, przekazywania sobie informacji, możliwość 

sprzętowa, latarki, które były bardzo potrzebne już od godziny, od godziny 20:00, bo przyszła druga 

wichura znów robiło się ciemno, a więc te wszystkie rzeczy były bardzo istotne, bardzo potrzebne. 

Także ja dziękuję wszystkim zaangażowanym strażakom, bo to naprawdę była wielka robota. Ja 

jeszcze byłem około godziny 21:00 w nocy jeździłem i rozmawiałem z Panem Sławkiem z OSP z 

Lysek pod naszą farą, a więc naprawdę wszystko było ciemne, a tam te parę punktów było jasnych, 

bo tam strażacy czekali na swoją, na swoją kolej do pracy, tak jak tutaj było powiedziane ja bardzo 

dziękuję spółkom wodno-kanalizacyjnym, Tauronowi i całej administracji samorządowej gminy za 

naprawdę bardzo sprawne działanie. Jako mieszkaniec myślałem, że jak prąd przyjdzie to będzie 

przynajmniej sobota, że woda jak przyjdzie, to będzie co najmniej półtorej doby, a tu się okazało, 

że do doby część Pstrążnej już miała i prąd i wodę, a więc naprawdę zaangażowanie ludzi było 

bardzo wielkie i w imieniu mieszkańców, swoim bardzo serdecznie za to dziękuję, za tą pomoc. 

Tutaj chciałbym jedną rzecz jeszcze podkreślić, proszę nie zapomnieć o naszych rolnikach. 

Naprawdę mówiąc kolokwialnie zostało wszystko „wymłócone”, a więc pola są bez zbiorów, sady 

są bez zbiorów, ogródki są bez zbiorów, tu wszystko zostało zniszczone. Nie za wiele z tego 

wyrośnie, a więc tu też proszę o nich pamiętać, bo na pewno też jakąś pomoc będą chcieli tutaj 

dostać. Jeżeli chodzi o te fundusze z gminy, z powiatu, które poszły, moja, naszą intencją było, żeby 

to poszło do ludzi, ale gmina dziś ma potężne problemy finansowe, w sensie zabezpieczenia tego 

wszystkiego, a więc jeżeli jest potrzeba, że te pieniądze są potrzebne na te kontenery, na coś innego, 

to oczywiście jesteśmy dalej do dyspozycji, jest taka sugestia z Rady Powiatu i od Pana Starosty, 

Zarządu, że jeżeli będzie konieczność, to na pewno jeszcze się przychylimy i na pewno jakąś pomoc 

udzielimy. 

Wójt Gminy Lyski - dziękuję. 

Radny Powiatowy P. B. Niestrój - ze swojej strony naprawdę serdecznie dziękuję, a wiele 

problemów przed Wami i przed mieszkańcami, bo to naprawdę jest dopiero początek. Obyśmy 

mimo tych alertów nie doświadczyli tego, bo dzisiaj więźby już powoli zaczynają stawiać się mimo 

tego, że wydawałoby się, że to jest niemożliwe, ale już dzisiaj pierwsze więźby stoją już, a więc 

także jeszcze raz serdecznie dziękuję wszystkim zaangażowanym, no i to tyle, dziękuję. 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja tylko chciałam zapytać, kiedy mieszkańcy mogą się spodziewać 

pierwszych wypłat i kiedy mogą się spodziewać obiecanej pomocy od Wojewody i jednocześnie 

bardzo chciałabym Państwa prosić o pomoc. Zostały założone 2 zbiórki, które pojawiły się  

spontanicznie na stronach internetowych i zachęcam innych, inne osoby do założenia takich zrzutek. 

Jeżeli Państwo będziecie mieli problem, jakieś zapytania jak taką zrzutkę otworzyć, to oczywiście 

jestem chętna, aby Państwu pomóc. Proponujemy po prostu założenie zrzutki dla każdego z domów. 

Radny G. Dudek - czyli jeszcze Pan Wicewójt, Zastępca Wójta, przepraszam chce zabrać głos. 

Aha, jeszcze Pan Paprotny, nie Pan Harazim. Podobni jesteście, musicie się jeden ogolić, to wtedy 

będę wiedział. 
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Wójt Gminy Lyski - nie Panie Przewodniczący, Panie Przewodniczący, ja chciałam żeby Pani 

Kierownik odpowiedział na pytanie Pani Kluger-Kustoś.  

Radny G. Dudek - to kto chce, Pani Kierownik z OPSsu tak, no dobrze. 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł  - nie, nie to na pytanie właśnie Pani Kierownik. 

Kierownik OPS w Lyskach P. E. Goik - Szanowni Państwo, ja tutaj chciałam odpowiedzieć na 

pytanie Pani Radnej, od czwartku jeździła po terenie gminy Komisja, tak jak Pani Wójt wcześniej 

wspomniała, weryfikowaliśmy wszystkie zgłoszenia te najważniejsze, gdzie faktycznie ludzie 

stracili dachy, gdzie stracili meble zostały uszkodzone mieszkania, części mieszkalne. Te domy 

kwalifikują się do pomocy doraźnej do wysokości 6000. Na te domy już przeprowadziliśmy 12 

wywiadów, z tym, że w połowie z tych wywiadów czekamy na komplet dokumentów, 6 pierwszych 

zgłoszeń zostało już zapotrzebowanych w Śląskim Urzędzie Wojewódzkim i mam nadzieję, że jutro 

dostaniemy pierwsze odpowiedzi. Czy jeszcze jakieś pytania? 

Z-ca Wójta Gminy P. Sz. Musioł  - znaczy, ja bym tylko jeszcze chciał się tutaj odnieść to, co Pan 

Radny Niestrój powiedział o rolnikach. Może by Państwo, pewnie też Państwo Radni możecie być 

pytani przez rolników. Komisja do spraw szacowania strat w uprawach też pracuje. To wygląda tak, 

że ten rolnik musi złożyć wniosek tutaj w Urzędzie Gminy. 6 takich wniosków już wiem, że Komisja 

była w 6 punktach te oględziny robić, bo rzeczywiście mamy dużo tych strat na pewno w uprawach 

i tutaj też taki apel, jeżeli do Państwa będą docierali rolnicy, którzy ucierpieli w związku z tym, 

żeby, żeby właśnie informować, że przez urząd wniosek musi być złożony, bo takie są zasady tej 

Komisji, musi być wniosek i Komisja się umawia wtedy z właścicielem tej uprawy na to, na 

oględziny, na to może szacowanie tej straty. Natomiast jeszcze, bo też tutaj Pan Radny Niestrój 

wspomniał o tych wszystkich właśnie ludziach, ja też chciałem tylko tutaj podziękować. Myślałem, 

że Pan Radny, bo mówił, że on będzie to mówił dziękował, bo to zawsze jest źle, jak się kolega 

koledze dziękuje, ale chciałbym Państwu taką historię tutaj pokazać, że ktoś ma rozwalony dom, 

rozwaloną posesję, rozwalone samochody na posesji, a od rana do godzin popołudniowych walczy 

o to, żeby przywrócić wodę dla całego sołectwa, ściąga swoją rodzinę, swoich synów, bo pozostali 

pracownicy spółki mają dachy zrzucone, są bez dachów, mają swoje te. I tak i tutaj właśnie tak 

akonto tego tutaj, bo Pan Radny Staniek nam dziękował. Ja myślę, że tym osobom się 

podziękowania, bo to są, to są właśnie bohaterowie, niektórzy rzucają swoje posesje, nie robią 

swoje, tylko robią dla dobra ogółu i to tacy bezimienni bohaterowie, ale myślę, że im należy 

wszystkim też bardzo podziękować. 

Radny Ł. Harazim – mam 2 sprawy. Pierwsza to jest taki apel do naszego Pana Radnego 

Powiatowego, właśnie tego 19 w trakcie nawałnicy, deszczu przy posesji na ulicy Rybnickiej 35 

droga powiatowa, osunął się cały bok rowu. Z czego do rowu wpłynął cały ten brud, cała ziemia, a 

nawet tłuczeń, podkładowy spod drogi. W tym dzisiaj przepraszam, wczoraj były koszone pobocza 

i tam chyba Panowie, bo byłem w pracy dzisiaj i dzisiaj patrzę i ten rów jest wyczyszczony, ale 

wszystko jest wyrzucone na bok razem z tym tłuczniem. Także jeśli będzie znowu ulewa to znowu 

to wpłynie z powrotem do tego rowu i znowu nie będzie pełnić swojej funkcji i może pozalewać 
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posesje na ulicy Rybnickiej, w ogóle cały rów jest zatkany, liście tam są, śmieci. Właśnie mój apel 

jest taki, bo jestem w kontakcie tutaj e-mailowym z Zarządem Dróg Powiatowych, ale wiadomo 

jest ten czas administracyjny na to wszystko, jakby to można było przyspieszyć, tam wstawić się w 

naszej sprawie właśnie w Zarządzie Dróg Powiatowych, żeby to tam zrobić, ewentualnie ten bok 

wyłożyć płytami ażurowymi, żeby to wzmocnić, bo jest to zbyt poważne, bo jest to chyba 2 m tego 

rowu, bo cała reszta jest zakryta, bo są wjazdy do posesji. Także jest to ważne. A druga sprawa, to 

jest wniosek:  

Składam wniosek o postawienie znaku ograniczenia prędkości oraz zabudowania progów 

zwalniających na ulicy Leśnej w Suminie. Powyżej wspomniana droga jest bardzo często 

uczęszczana przez pieszych oraz rowerzystów. Jednakże kierowcy samochodów osobowych nie 

stosują się do ograniczeń prędkości i stwarzają zagrożenie, szczególnie patrząc pod kątem tego, że 

wyżej wymieniona ulica prowadzi do lasu oraz do lokalnej restauracji i łowiska, gdzie mieszkańcy 

spędzają dużo wolnego czasu z rodzinami. Mając powyższe na uwadze, a przede wszystkim 

bezpieczeństwo mieszkańców danej ulicy, zwracam się z uprzejmą prośbą o pozytywne rozpatrzenie 

wniosku. Do wniosku dołączam listę podpisów mieszkańców ulicy Leśnej w Suminie, dziękuję. 

Radny S. Staniek - jeszcze ja mam taką jedną sprawę. Pani Wójt zastanawia się nad tym, jak 

podziękować strażakom. Ja myślę, że można coś w tej sprawie zrobić, a między innymi co roku 

dostajemy 50-60 000, nawet trochę więcej z tak zwanego „małpkowego”, które już wielokrotnie, 

żeśmy wnioskowali, żeby z tych pieniędzy też przesunąć pieniążki na młodzieżowe drużyny 

pożarnicze. Ja rozmawiałem niejednokrotnie ze strażakami, tam kwota powiedzmy 2000 zł na jedno 

OSP to wychodzi 18000 zł, a za te 2000 Ci strażacy potrafią naprawdę zorganizować dużo fajnych 

rzeczy, dla tego narybku, które później ratuje nasze zdrowie i życie, wszyscy dziękujemy strażakom. 

Mój syn też uczestniczył przez kilka dni w tej akcji i wiem, jak to wygląda, wiem jak sprzęt od nich 

wygląda. Rozmawiam z tymi strażaka. Rozmawiałem w tej nocy ze strażakami z Czerwionki- 

Leszczyny i nikt z nich nie wybierał się do domu, a była już późna pora. Wiedzieli, że muszą to 

drzewo tam pousuwać i jeszcze inne rzeczy. Dlatego ten narybek, ci młodzi ludzie u nas w 

Raszczycach od strażaka jednego jest 2 chłopaków, młodych chłopaków, strażaków, którzy 

zdobywają naprawdę bardzo dobre wyniki w tych wszystkich konkursach, więc myślę, że trzeba 

zacząć od tych młodych ludzi, którzy później swoje doświadczenie, wyszkolenie mogą wykorzystać 

do ratowania nas wszystkich, więc myślę, że te 2000 to nie jest żaden wielki pieniądz, który my z 

tych pieniędzy z „małpkowego” moglibyśmy przesunąć i myślę, że jeżeli będzie taka, taki pomysł 

na to, to wszyscy radni zagłosują za tym, żeby te pieniążki na te Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze 

były, bo tak jak mówię, wszyscy dziękują, dziękują, a oni też potrzebują jakiegoś wsparcia. 

Dziękuję. 

Radna S. Kluger – Kustoś - ustawa tak zwana „małpkowa”. Nie można tych środków 

wykorzystywać na festyny, na jakąś zabawę, to jest przeciwdziałanie alkoholizmowi i 

przeciwdziałanie narkomanii. 

Radny S. Staniek - zgadzam się z Panią Radną, oczywiście nie powiedziałem tu o żadnym festynie,  

o żadnych takich rzeczach z tych… 
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Radna S. Kluger-Kustoś - ale taki nie wiem, biwak cokolwiek dla strażaków to nie jest 

przeciwdziałanie, przeciwdziałania alkoholizmowi. 

Radny S. Staniek - nie strażaków, nie strażaków, Pani Radna tylko dla młodzieży. Ja nie 

powiedziałem ani słowa, żeby tutaj strażakom zorganizować piknik. Ja powiedziałem o 

młodzieżowej drużynach pożarniczych, a myślę, że takie spotkania w strażach, w remizach, gdzie 

ta młodzież ćwiczy, można im zakupić sprzęt, można nad tym pomyśleć. Pani Radna Pani ja wiem, 

ja wiem, Pani zależy bardzo na tym, żeby te wszystkie pieniądze poszły w jednym kierunku, ale 

wszystko, jeżeli ktoś znajdzie pomysł na to, żeby nie z „małpkowego”, a z innych środków 

przeznaczyć tak jak powiedziałem te 2000 zł na działalność tych młodzieżowych drużyn 

pożarniczych, to ja obydwoma rękoma się pod tym podpiszę. Jeżeli Pani zaproponuje Pani Radna, 

tak jak mówię, bardzo chętnie z tego pomysłu skorzystam. Dziękuję. 

Radna S. Kluger-Kustoś – ja tylko chciałam powiedzieć, że owszem, pomysł z innych środków na 

jakieś spotkanie, czy jakieś inne podziękowanie dla młodzieżowych grup jak najbardziej, ale te 

pieniążki są naznaczone i ustawa jasno mówi, na co mogą zostać przeznaczone. Ja jeszcze mam 2 

interpelacje przygotowane. Już generalnie nie związane z nawałnicą. Bardzo proszę o podanie 

informacji o ilości dzieci zapisanych do przedszkola w sołectwie Dzimierz na rok 2024/2025 oraz 

informacji o planach związanych z obiektem przedszkola. Jeżeli tam nie będzie wznowienia 

działalności tego przedszkola. I drugą: w nawiązaniu do odpowiedzi na moją interpelację, która ma 

numer 2/2024 z 17 maja 2024 na temat stanu realizacji zaplanowanych inwestycji w sołectwie, 

Dzimierz w roku 2024 wraz z podaniem klasyfikacji budżetowej numeru oraz pełnej nazwy zadania 

oraz nawiązaniu do odpowiedzi numer W.0003.8.2024 z dnia 6 czerwca 2024 proszę o informację 

o inwestycjach, które nie zostały wymienione w piśmie Pani Wójt, z uzasadnieniem podania 

przyczyny pominięcia zadań. Jak wynikało z wypowiedzi Pana Kierownika Adamczyka na 

poprzedniej sesji w sołectwie Dzimierz zaplanowana jest termomodernizacja przedszkola, która nie 

została wymieniona w odpowiedzi Pani Wójt do mnie. Jednocześnie proszę również o szczegółową 

informację, jakie inne zadania zostały pominięte w odpowiedzi na moją interpelację. Złożę 

oczywiście te 2 interpelacje na piśmie. 

Pan Edmund Kieś – chciałem tylko wyjaśnić, naszą taką pyskówkę pomiędzy Panem 

Przewodniczącym a mną. Chcę wyjaśnić, że artykuł 20a ustawy o samorządzie terytorialnym nie 

reguluje, co w raporcie o stanie gminy winno się znaleźć, jak również skoro nie reguluje tego nie 

reguluje sposobu prowadzenia dyskusji i przedstawiania tematów. I na następny raz Panie 

Przewodniczący, nie życzyłbym sobie takiego chamskiego przerywania, bo tak to uznałem. Jeżeli 

to było przerwane w innym stylu, to przykro mi, ale tak skoro nie reguluje, a nie ma uchwały Rady 

Gminy, co winno być, bo Rada Gminy może podjąć uchwałę co winno być w raporcie i wtedy jest 

inny sposób dyskusji. Także mam nadzieję, że się rozumiemy. Dziękuję. 

Radny G. Dudek – ja mam nadzieję, że się też rozumiemy i oczywiście nie zgadzam się z Panem, 

ale nie będę tego uzasadniał. No, bo nie będę. 
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Radny G. Dudek - nie będę się z Panem, nie będę się z Panem tutaj, nie będę z Panem na ten temat 

dyskutował, ale się z Panem nie zgadzam. Służy mi takie coś, że mogę się nie zgodzić bez 

uzasadnienia.  

Pan Edmund Kieś – może być. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo. 

Pan Edmund Kieś – ależ proszę. 

Radny P. Hajok - mam też parę interpelacji do złożenia - Paweł Hajok Radny Gminy Lyski oraz 

Marzena Łukoszek Sołtys Sołectwa Adamowice do Szanownej Pani Sylwii Gabryelskiej - Ritzka, 

Wójt Gminy Lyski: 

Interpelacja nr 1: zwracamy się z prośbą o poprawę bezpieczeństwa na ulicy Powstańców w 

sołectwie Adamowice poprzez zamontowanie lustra drogowego. Instalacja ta poprawi znacznie 

widoczność użytkowników tejże drogi, ponieważ przy wyjeździe z obu stron widoczność ogranicza 

prywatnie żywopłot.  

Interpelacja nr 2: zwracamy się z prośbą o podjęcie działań w zakresie zmiany organizacji ruchu 

poprzez: 

1/ ustawienie znaku A-7 ustąp pierwszeństwa przejazdu na skrzyżowaniu ulicy Poprzecznej oraz 

Kościelnej w sołectwie Adamowice  

2/ ustawienia znaku A-7 ustąp pierwszeństwa przejazdu na ulicy Polnej w sołectwie Adamowice. 

W obu przypadkach poprawi to znacznie bezpieczeństwo użytkowników tych dróg, z których 

korzystają dzieci i młodzież nie zawsze znający regułę prawej ręki w ruchu drogowym. 

Tam mamy, że jest prosta ulica i tam bardzo dużo mieszkańców zgłasza z tym problem.  

Interpelacja nr 3: Zwracamy się z prośbą o podjęcie działań w zakresie poprawy odpływu wód 

opadowych na ulicy Ligonia w sołectwie Adamowice. W obecnej sytuacji klimatycznej i silnych 

ulewach mieszkańcy tej ulicy są notorycznie zalewani wodą opadową, spływającą ulicą zamiast 

rowerem melioracyjnym, przez co ponoszą straty materialne. 

Tam są właśnie takie posesje, gdzie muszą nawet mieć worki poukładane na tej ulicy, żeby im woda 

tam nie zalewała. Tam ja wiem, że tam Pani Ola już tam bardzo ciężką pracę wykonali, ale to jest 

taka praca no na już, a tam trzeba pomyśleć coś, żeby udrożnić tamtą prawą stronę całą.  

Interpelacja nr 4: Zwracamy się z prośbą o podjęcie działań współpracy z Zarządem Dróg, 

Inwestycji i Remontów Powiatu Rybnickiego w zakresie: 

1) poprawy poboczy na ulicy Powiatowej 5604S tj. ulicy Rybnickiej w Adamowicza. Na tej 

ulicy została wykonana nakładka asfaltowa co spowodowało znaczne podniesienie jezdni w 
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porównaniu do poboczy, w konsekwencji czego wody opadowe zalewają posesje 

mieszkańców. 

2) wymiany nawierzchni asfaltowej na ulicy Powiatowej 3537S to jest ulicy Szkolnej. W 

Adamowicach. Stan nawierzchni tej drogi jest tragiczny, co roku w okresie zimowych 

pojawiają się wyrwy, które są łatane nakładkami, co powoduje duże nierówności i na dłuższą 

metę się nie sprawdza, ponieważ ta nakładka kruszeje i się wytraca. 

Każdy zna stan tej ulicy tam drogowej, więc chyba nie będę tłumaczyć. Dziękuję bardzo. 

Radny S. Staniek - ja tylko tak pokrótce chciałbym przypominam, że zgodnie z przywołanym 

przepisami, środki z tak zwanego „małpkowego” powinny zostać przeznaczone na realizację 

lokalnej międzyresortowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu. 

To tylko tak pokrótce. 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? Jeżeli nie, to jeszcze 

powiem ja, a więc takie krótkie „rezime” dzisiejszego spotkania. Szanowni Państwo, życzę 

naprawdę nam wszystkim, żeby już nigdy, ale naprawdę nigdy nas taka tragedia nie dotknęła w 

przyszłości. To jest najważniejsze. Panią Małgosię, chciałem przeprosić za to, że nazwałem Panią 

Marysią. To po prostu tak wyszło, może zmęczenie materiału. Szanowni Państwo, propozycje moje 

odnośnie sierpniowych, bo to w sierpniu się dopiero spotkamy. Teraz mamy przerwę wakacyjną, 

czyli wspólne posiedzenie komisji miałoby miejsce 19 sierpnia, a 22 sierpnia byłaby, nie 22 w środę 

by musiała być ta sesja tak, czyli 21 sierpnia. 21 sierpnia, ale ja mówię, to są propozycje także na 

spokojnie je możemy jeszcze rozważyć.  

Radny S. Staniek - Panie Przewodniczący jeszcze tak bym chciał w imieniu mojego naszego, w 

imieniu naszego sołtysa, Rady Sołeckiej, całego komitetu organizacyjnego, Radnych chciałem 

wszystkich, wszystkich, naprawdę wszystkich, którzy tutaj są, Państwa Radnych, waszych bliskich, 

wszystkich mieszkańców, którzy słuchają lub też będą odsłuchiwali to posiedzenie naszej sesji, 

wszystkich pracowników gminy, łącznie z rodzinami bardzo, bardzo, bardzo serdecznie zapraszamy 

na nasze 750-lecie Raszczyc, rozpoczyna się od piątku 5 lipca do niedzieli 7 lipca. Bardzo 

serdecznie zapraszamy i myślę, że wspólnie uczcimy to 750-lecie, dziękuję.  

Radny G. Dudek - ja oczywiście także zapraszam w imieniu Radnego, Sołtysa i mieszkańców 

Raszczyc na tą wspaniałą uroczystość, jest co świętować, jest gdzie świętować. Jest fajny program 

artystyczny. Na pewno będzie co robić. Dziękuję wszystkim za udział w sesji. Dziękuję Panu 

Edmundowi Kiesiowi za to, że wziął udział w debacie jako mieszkaniec gminy Lyski. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.13. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 


